
Delegacja Sejmu PRL 
przybyła do Moskwy

W całym kraju trwają przygotowania 
do dyskusji nad projektami 

zakładowych planów pięcioletnich
praco wy wanym już od pewne 
go czasu projektem planu 
5-letaiego dla tego zakładu.

W Komitecie Wojewódz
kim PZPR w Gdańsku zor
ganizowano szereg semina
riów dla pracowników apa
ratu partyjnego — pierw
szych sekretarzy miejskich 1 
powiatowych komitetów 
PZPR, członków Prezydium 
Woj. RN w Gdańsku i prze
wodniczących prezydiów po
wiatowych rad narodowych 
oraz dla działaczy gospo
darczych. W czasie tych se
minariów zapoznano słucha
czy z metodami i kierunkiem 
pracy organizacji partyjnych 
w ustalaniu wraz z załoga
mi założeń planów 5-letnich 
swych zakładów.

KRAKÓW. 8 bm. odbyła 
sią w Krakowie pod prze
wodnictwem I sekretarza 
KW PZPR Stanisława Bro-

ZWOLNIENIE 
DYPLOMATY POLSKIEGO 

ARESZTOWANEGO 
PRZEZ POLICJĘ 

FRANCUSKĄ

BERLIN. Jak się dowiftta 
jemy, dyplomata polski CŁ 
Kaliński, aresztowany 6 bm- 
bnbz policję francuską We 
ffańctfskhh sektorze Berlina, 
został’ W Wyniku interwencji

Narodowości W. T. Łacis, ml 
nistrowie ZSRR A. A. Isz- 
kow, I. I. Nosenko, Z. A. Sza 
szkow, i A. G. Szeremietiew, 
deputowani do Rady Najwyi 
szej ZSRR P. B. Byków, 
A. K. Greń, K. A. Gubin, 
P. A. Kokoriew, W. I. Kołpa 
kow, R. N. Maczulski, A. N. 
Niesmiejanow, A. M. Safro 
now, wiceministrowie ZSRR 
N. T. Fiedorenko, J. W. Sa
winów, I. K. Siwołap, W. N. 
Stoletow, deputowani do Ra 
dy Najwyższej RFSRR I. N. 
Zimin i I. I. Fadiejew, zastęp 
ca przewodniczącego Mo
skiewskiej Rady Miejskiej, 
Z. W. Mironowa, wyżsi urzęd 
nicy Prezydium Rady Naj
wyższej ZSRR i Ministerstwa 
Spraw Zagranicznych Związ 
ku Radzieckiego, liczne rze
sze mieszkańców Moskwy 
— przedstawiciele zakładów 
pracy, instytucji, szkół i or
ganizacji społecznych oraz 
dziennikarzy.

dzlńskiego narada aktywni 
politycznego i gospodarcze
go Krakowa i województwa, 
poświęcona uchwale KC 
PZPR.

Na naradę przybyli dyrek
torzy wszystkich kluczowych 
zakładów przemysłowych 1 
kopalń, sekretarze podstawo 
wych organizacji partyjnych 
i komitetów powiatowych 
oraz aktywiści partyjni 1 
związkowi.

Jak wskazywano na nara
dzie, zagadnienie postępu 
technicznego — jako źródła 
olbrzymich rezerw produk
cyjnych — winno znaleźć się 
na czołowym mieiscu w dy
skusji nad projektem zakła
dowych planów 5-letnich.

str. 2 — Siła rad naro
dowych — w codziennej 
więzi z wyborcami — Jó 
zef Bajsarowicz;
str. 2 — Jak wychowu
jesz swoje dzieci? — 
L. Gnot;

GŁOS TYGODNIA

str. 1 — Drezdeńska wios 
na — berlińską jesienlą 
— B. Olszewska;
str. 1 — Mickiewicz 
wśród obcych — H. L.;
str. 3 — Gamma, która 
widzi pod ziemią — 
J. Dąbrowski.

prowadzonej akcji rozlicze
niowej. W wielu groma
dach, gdzie komisje rozliczę 
niowe rzetelnie podeszły do 
swoich obowiązków, ustaliły 
z chłopami realne terminy 
dostaw, w znacznym stopniu 
zmniejszono zaległości. Np. 
w gromadzie Buntowo (pow. 
Złotów), w ostatnim okresie 
dostawy mleka do zlewni 
zwiększyły się o około 50 
procent.

W DOLNIKU —

BRAK REZULTATÓW

Natomiast nie widać po
prawy w dostawach tam — 
gdzie komisje pracowały nie 
dostatecznie. Na przykład 
w Dolniku (pow. Złotów), 
na wielu protokołach komi
sji, brak jest podpisu zobo
wiązanego. Komisja rów
nież nie wystąpiła z żadny
mi wnioskami w stosunku 
do zalegających. Np. Fran
ciszek Pyr zalega 637 litrów 
mleka 1 w dalszym ciągu 
nie wykonuje dostaw, pomi 
mo iż posiada 4 krowy. Ko 
misja w protokole nie spre
cyzowała żadnego wniosku 
w stosunku do niego. Eu
geniusz Błażejewski, Kle
mens Kin, Piotr Troczyńskl 
— to nazwiska dalszych go
spodarzy z tej gromady, któ 
rzy posiadają pełne możliwo 
ścl, a nie wywiązują się z 
dostaw. Żaden z nich nie 
został dotychczas ukarany. 
Rezultat jest taki, iż na 80 
rolników zalegających z do
stawami we wsi. ani jeden 
nie rozliczył się w pełni 
z państwem.

Wprawdzie akcja rozlicze
niowa została już zakończo
na, ale w takich gromadach 
jak Dolnik, trzeba ją będzie 
przeprowadzić ponownie. Wo 
bec zdecydowanie opornych 
należy stosować surowe 
sankcje administracyjne.

WARSZAWA. Uchwała KC 
PZPR w sprawie włączenia 
podstawowych organizacji 
partyjnych i załóg fabrycz
nych do udziału w opraco
waniu projektów planu pię
cioletniego zakładów pracy 
spotkała się z ogromnym za
interesowaniem robotników 
i pracowników przedsię
biorstw. W terenowych in
stancjach partyjnych, w wie 
lu centralnych zarządach i 
fabrykach rozpoczęły się już 
energiczne przygotowania do 
realizacji tej uchwały.

W Pafawagu odbywają się 
otwarte zebrania oddziało
wych organizacji partyjnych, 
na których członkowie par
tii i bezpartyjni robotnicy, 
technicy i inżynierowie za
znajamiają się z uchwałą 
KC PZPR. Załoga starannie 
przygotowuje się do ogólno
zakładowej dyskusji nad o-

WARSZAWA. W nocy z 8 
na 9 bm. przyjechała do kra
ju dalsza grupa repatriantów 
ze Związku Radzieckiego. W 
kilkunastu wagonach sypial
nych powróciło do Polski 
991 osób. Wśród przybyłych 
wiele jest rodzin' z dziećmi. 
W czasie podróży dzieci by
ły otoczone troskliwą opie
ką.

Kwalifikacje 1 zawody po
wracających do kraju są bar 
dzo różnorodne. Wśród przy
byłych są rolnicy, lekarze, 
technicy — wielu wysoko- 

. wykwalifikowanych robątnŁ- 
, kówk którzy. practżwąU'w

Pomóc uczestnikom 
współzawodnictwa
W związku z apelem CRZZ, nie

mal wszyscy robotnicy zakładów 
produkcyjnych naszego wojewódz 
twa podjęli szereg cennych zobo
wiązań. By realizacja tych zobo
wiązań przebiegała jak najbar
dziej pomyślnie, zwłaszcza w osta 
tnich tygodniach ostatniego roku 

' planu 6-letniego, potrzebna jest 
daleko Idąca pomoc administra
cji i personelu inżynieryjno-tech
nicznego.

W czym przede wszystkim win
ni współzawodniczący oczekiwać 
pomocy od administracji?
- Przede wszystkim w należytym 

zaopatrzeniu w materiały potrze
bne do produkcji. Problem zaopa 
trzenia w ostatnich dniach, decy
dujących o wykonaniu zadań osta 
tniego roku planu 6-letn;ego, jest 
szczególnie ważny. Administracja 
musi czuwać nad należytym i ryt
micznym zaopatrywaniem robot
ników w potrzebne materiały. Nie 
wolno dopuszczać do wypadków, 
by interwencje o przyspieszenie 
dostaw dokonywane były dopiero 
wtedy, kiedy magazyny świecą 
pustkami.

Przykładem właściwie pojętej 
troski o zaopatrzenie są Biało- 
gardzkie Zakłady Przemysłu Te
renowego, których dyrekcja stwier 
dziwszy, że brak pluszu do produ
kcji tapczanów może załamać 
produkcję w drugiej połowie gru
dnia, energicznie interweniowała 
w ministerstwie w sprawie szybkie 
go spowodowania dostaw. Tro
ska dyrekcji dodaje bodźca za
łodze do jeszcze bardziej wydaj
nej pracy.

Na czym z kolei winna polegać 
pomoc pionu inżynieryjno-techni
cznego?

— Oczywiście, że głównie na 
usuwaniu wszystkich trudności 
technicznych, które w najmniej
szym nawet stopniu obniżyć mogą 
wydajność maszyn, agregatów 
BP-

Ale nie tylko do tego ta pomoc 
winna się ograniczać. Istnieją sy
tuacje, że źle opracowana me
toda procy obniża sprawność i 
wydajność człowieka Zadaniem 
pionu technicznego jest natych-l 
miastowa ingerencja i usunięcie 
przeszkód.

Szczególną uwagę winien zwró 
cść aktyw związkowy i pion tech
niczny na te działy produkcji, od 
których w dużym stopniu zależy 
produkcja całego zakładu.

Oczywiście pomoc musi być po 
wiązana z kontrolą wykonywania 
zobowiązań, bo tylko te dwa czyn 

, niki razem wzięte mogą zapewnić 
Ich prawidłową realizację.

W niektórych zakładach nasze
go województwa wprowadzono 
współzawodnictwo o tytuł najle
pszego oddziału produkcyjnego i 
tytuł najlepszego inżyniera i maj
stra. Realizują to częściowo SFM, 
w których wiele zobowiązań podję 
li majstrowie, inżynierowie i tech
nicy. W ten sposób zobowiązania 
robotników zazębiają się ze zo
bowiązaniami pionu techniczne
go. Warto upowszechnić tę ini
cjatywę.

W zakładach, w których nie 
zwrócono uwagi na wszechstron
ną pomoc dla współzawodniczą
cych. należy niedopatrzenie w tej 
dziedzinie jak najszybciej usunąć. 
Organizacja partyjna i związkowa 
powinny wiedzieć o wszystkich 
niedomaganiach, by mogły w po
rę skutecznie interweniować. Trze
ba pamiętać, że od wszechstron
nej i stałej pomocy dla współza
wodniczących zależy wykonanie 
zobowiązań, a tym samym zadań 
ostatniego roku planu 6-letniego.

MOSKWA. Dnia 8 bm. 
przybyła tu na zaproszenie 
Rady Najwyższej ZSRR lO-o 
sobowa delegacja Sejmu Pol 
sklej Rzeczypospolitej Ludo
wej.

Na lotnisku we Wnukowie 
udekorowanym flagami pań
stwowymi Polskiej Rzeczy
pospolitej Ludowej i Związ
ku Radzieckiego delegację 
Sejmu PRL witali: przewód 
niczący Rady Związku Rady 
Najwyższej ZSRR A. P. Woł 
kow, przewodniczący Rady

6 powiatów
z nadwyżką wykonało

listopadowy plan dostaw mleka
W listopadzie 6 powiatów naszego województwa 

z nadwyżką zrealizowało swe zadania w skupie mle
ka. Są to: Koszalin — 110,9 proc., Bytów — 107 proc., 
Sławno — 105,6 proc., Wałcz — 104,1 proc., Koło
brzeg — 102,8 proc, i Słupsk — 100,1 proc. Ogólnie 
nasze województwo listopadowy plan skupu mleka 
wykonało w 96,9 proc.

Polepszenie realizacji do
staw mleka w ubiegłym 
miesiącu jest wynikiem prze

W najbliższych dniach zo 
staną zakończone prace bu
dowlane i montażowe w 
walcowni blach ciągłych na 
gorąco w hucie Im. Leni
na. Niedługo największy o- 
blekt huty, jeden z najwięk 
szych obiektów przemysło 
wych wybudowanych w 
planie 6-letnim rozpocznie 
ostatnie próby przed podję 
ciem normalnej produkcji 
blaeh — artykułu na który 
czekają setki zakładów 
przemysłowych w całym 
kraju.

Na zdjęciu: członkowie 
brygady Koterby przepro
wadzają montaż nożyc.

Wojewódzka narada
pracowników

oświaty
Ostatnio odbyła się w Ko

szalinie wojewódzka narada 
pracowników oświaty, z u- 
działem kierowników Wy
działów Oświaty Prezydiów 
Powiatowych Rad Narodo
wych, dyrektorów szkół o- 
raz kierowników Domów 
Dziecka.

W referacie wygłoszonym 
na naradzie wytknięto sze
reg braków występujących 
dotąd w pracy naszego apa
ratu oświatowego. Wskaza
no też na przykłady wzoro
wej pracy przodujących nau 
czycieli i przodujących szkół, 
których doświadczenia w 
pracy pedagogicznej winny 
być rozpowszechnione w ca
łym województwie.

Po referacie rozwinęła się 
ożywiona dyskusja, podczas 
której poddawano ostrej 
niejednokrotnie krytyce bra 
ki w pracy szkolnictwa. Du
żo wypowiedzi dotyczyło 
szczególnie słabej dotąd pra
cy wychowawczej w Do
mach Dziecka oraz działal
ności szkół z niemieckim 1 
ukraińskim językiem nau
czania.

Na naradzie udekorowano 
przodujących pracowników 
oświaty odznaczeniami pań
stwowymi. h

WYJAZD DELEGACJI SEJMU 
PRL DO ZSRR

Dnia 8 grudnia br. opuściła 
Warszawę delegacja Sejmu 
PRL, udając się do Związku 
Radzieckiego na zaproszenie 
Rady Najwyższej ZSRR.

Na zdjęciu- na lotnisku Okę
cie przed odlotem.

policji francuskiej. Kalińskie
mu zarzucono worek na gło
wę, wepchnięto do przygoto
wanego samochodu i uwie
ziono w nieznanym kierun
ku.

Szef polskiej Misji Wojsko
wej w Berlinie (zachodnim) 
Cz. Urbaniak został do 
piero po licznych interwen
cjach — przyjęty 8 bm. przez 
generała Geze, komendanta 
francuskiego sektora Berlina, 
—wobec którego złożył sta
nowczy protest przeciwko 
bezprawnemu aresztowaniu 
członka misji, domagając się 
jego niezwłocznego uwolnie
nia.

Jest oczywiste, że brutalny 
akt, którego dopuściła się 
policja francuska w Berlinie 
zachodnim w stosunku do 
dyplomaty polskiego, narusza 
elanjentajie zasady, przyjęte 
wij śtośppkach ^międzynarodo
wych i’mcże mieć ńa celu'fe- 
d.^ie,giKtfcanię,tyęfa, stosun

nego rodzaju zakładach prze 
myślowych Związku Radzlec 
kiego.

Repatrianci przywieźli ze sobą 
cały swój ruchomy dobytek. W 
krytych wagonach towarowych, 
dołączonych do transportu, wie
le było motocykli, telewizorów, 
rowerów, wiele radioodbiorników, 
mebli, sprzęt domowy itd. Wra
cając do kraju, złożyli oni po
nadto w banku swoja oszczęd
ności, które utworzyły poważną 
kwotę — ponad 1200 tys. rubli. 
Oszczędności te będą oni mogli 
podjąć w kraju, zakupując róż
nego rodzaju towary w ramach 
tzw. eksportu wewnętrznego 
(paczki PKO) lub odebrać rów- 
"owartoj.ć gołych

WARSZAWA. Dnia 8 bm. 
ambasador Francji p. Pierre 
de Leusse został zaproszony 
do Ministerstwa Spraw Zagra 
alcznych przez dyrektora de
partamentu MSZ ambasadora 
Przemysława Ogrodzińskiego, 
który złożył w imieniu rządu 
polskiego protest z powodu 
bezprawnego aresztowania 
przez policję francuską w za
chodnim Berlinie dyplomaty 
polskiego, Ii-go sekretarza 
Misji Wojskowej PRL w Ber
linie, Czesława Kalińskiego.

Ambasador Ogiodziński do 
magał się natychmiastowego 
zwolnienia Czesława Kaliń
skiego przez władze francu
skie.

Jak się dowiadujemy, prze
bieg wypadków był następu
jący:

6 grudnia br. o godz. 17.35 
Czesław Kaliński został za
trzymany przy ulicy Thume- 
ysser-Strasse, w dzieliilćy 
Weddjng, we francuskim sek- 
tgpa Berlina zachodniego

Do kraju wracają
repatrianci z ZSRR

Przed uruchomieniem 
walcowni blach w hucie im. Lenina

Bezprawne aresztowanie 
przez policję francuską 
dyplomaty polskiego



Drogi Czytelnika! Za* 
praszamy Ciebie do ndzia 
łu w redagowaniu Twojej 
gazety. Począwszy od dnia 
dzisiejszego będziemy co
dziennie zamieszczał an
kietę pt. „Co mydlisz o dzl 
slejazym namerze gazety". 
Prosimy Ciebie bardzo; 
wypełń rubryki ankiety 
(jedli pytania nie obejmu
ją Twoich propozycji, na- 
pisz je na oddzielnej kart
ce) i wyślij na adres re
dakcji. — Redakcja „Gło
su Koszalińskiego", Ko
szalin, ul. Alfreda Lampe 
Nr 20, „ANKIETA". Cze
kamy na Twoją pomoc.

1800 ton wyrobów cukierniczych ponad planJózef Bajserowicz

Z-ca przewodniczącego Prezydium Woj. RN w Koszalinie

Siła rad narodowych
w codziennej więzi z wyborcami

5 grudnia minęła pierwsza 
rocznica wyborów do rad na 
rodowych. Rocznica ta zbie
ga się z zakończeniem reali 
zacjl ostatniego roku planu 
d-letniego. Warto więc przy 
patrzeć się jak rady woje
wództwa koszalińskiego w 
tym okresie wykonywały 
•woje zadania.

Praea rad narodowych 1 len 
prezydiów na terenie naszego wo 
Jewńdalwa po wyborach —"w po 
równaniu z okresem przedwybor 
ezym — znacznie się poprawna. 
Swiadez.i o tym chociażby regu
larnie odbywane posiedzenia pre 
ZydMw, lepsze niż poprzednio 
opracowywanie planów pracy. 
Uwieńczy • tym przede wszyst
kim stale rosnący udział społe
czeństwa w posiedzeniach prezy 
diów 1 sesjach, realizacja zadań 
gospodarczych i postulatów wy
borczych przez rady narodowe 
przy aktywnej pomocy samych 
wyborców.

To m. in. sprawiło, że z 
dniem każdym w naszych 
miastach i miasteczkach zni 
kają gruzy, a miejsca ich zaj 
mują nowe budynki miesz
kalne, skwery i zieleńce. Z 
miesiąca na miesiąc zwięk
sza się ilość wyremontowa
nych Izb mieszkalnych. Wi
doczna jest już poprawa za
opatrzenia ludności w wodę, 
lepiej zaopatrzone są sklepy 
w artykuły pierwszej potrze 
by. Osiągamy systematycz
nie pewną poprawę w reali 
zacjl planów obowiązkowych 
dostaw mleka, żywca, zboża 
1 ziemniaków przez wieś ko 
Szalińską. Przybywają nowe 
1 coraz lepiej i wydajniej 
pracujące spółdzielnie pro
dukcyjne. Osiedlają się na 
naszej ziemi coraz to nowi 
osadnicy. To wszystko stwa 
rza lepsze warunki dla reali 
zacjl wskazań IV Plenum KC 
PZPR nakreślających kleru 
nek walki o podniesienie pro 
dukcji rolnej, a więc i pod

niesienia stopy życiowej mas 
pracujących.

Zacieśniać 
więź radnych 

z wyborcami
Wiadomo powszechnie, że 

dotychczasowa i dalsza reali 
zacja tych wszystkich poważ 
nych zadań gospodarczych 
stojących przed radami naro 
dowymi jest ściśle związana 
z należytą pracą komisji ra 
dzieckich, z pełnym popar
ciem dla pracy rad całego 
społeczeństwa.

Trudno Jest bowiem wyobrazić 
lOMe wykonanie jaktebkołwleic 
zadań z dziedziny gospodarczej, 
społecznej czy kulturalnej bez 
poparcia i aktywnej pomocy azc 
rokieh mas praewjąeych. Za< Jcd 
nym z zasadniczych warunków 
wciągnięcia ludzi do współucze 
stnlczcnia w pracach rady Jest 
ayatematyezne odbywanie sesji, 
planowo praca komisji rad. a 
nade wszystko odbywanie spot
kań radnych z wyborcami.

Tej zasady przestrzegają 
w swej pracy powiatowe ra 
dy narodowe w Złotowie, 
Wałczu, Świdwinie i Białogar 
dzie. M. In. dzięki temu po
wiaty te mają w tym roku 
poważne osiągnięcia gospo
darcze, wysunęły się na 
pierwsze miejsce w wojewó 
dztwie nie tylko pod wzglę
dem realizacji obowiązko
wych dostaw ale 1 pod wzglę 
dem rozwoju życia społeczne 
go i kulturalnego.

Rady gromadzkie — 
gospodarz gromady

Przy chociażby pobieżnym 
omówieniu dotychczasowej 
pracy rad, szczególną uwagę 
należy poświęcić naszyfnmlo 
dym, bo dopiero rok pracu 
jącym, dobrze jeszcze nie o- 
krzepłym, gromadzkim ra

dom narodowym. Rady te, 
jako bezpośredni gospodarz 
terenu, mogą wykonywać 
właściwie swoje zadania tyl
ko wtedy jeżeli odwoływać 
się będą ze wszystkimi spra 
wami do wyborców, praco
wać z nimi na codzień, otrzy 
mywać od nich pomoc 1 sta 
łe poparcie.

Oto kilka przykładów Ilu
strujących słuszność tego 
twierdzenia:

Do przodujących gromad w 
naszym województwie należą m. 
In. Kępice 1 Kiełczygłowy w po 
wiecie miasteckim, Górzno w 
pow. złotowskim, Dębołęka w 
powiecie wałeckim, Łęczno w 
pewleele btalogardzklm 1 Slecle 
w pow. słupskim.

w gromadach tych dobrze pra 
cują poszczególne komisjo ra; 
dzieckle, większość ich mieszkań 
ców uczestniczy w sesjach GRN, 
na których współdecydują • ty 
wotnych sprawach swej groma
dy. Wszyscy mieszkańcy współ 
nie z radą realizują wysunięte 
przez nich samych w programie 
wyborczym postulaty. Jednym 
słowem, mieszkańcy tych gro
mad dzięki dobrej pracy GRN, 
czują się Jak najbardziej odpo
wiedzialni za rozwój gospodar
czy 1 kulturalny swego terenu, 
czują się w pełni współgospoda
rzami gromady.

Potrzebna jest
■większa pomoc 

ze strony radnych
Niepełny byłby jednak o- 

braz działalności naszych rad 
narodowych, gdybyśmy po
minęli poważne Jeszcze i 
dość istotne braki 1 niedostat 
ki w ich pracy.

Jednym z takich braków 
jeit wciąż jeszcze niedostate 
czna pomoc ze strony prezy 
diów rad narodowych szczeb 
la wyższego dla GRN. Bywa 
tak, że wielu członków prez. 
PRN od święta tylko zagląda 
do gromady, że niektóre 
prez. PRN zamiast pomagać 
w pracy radom gromadz
kim kierują ich działalnoś
cią w sposób administracyj
ny, często bez znajomości 
najistotniejszych potrzeb tere 
nu. To oczywiście nie wpły
wa dodatnio na wzrost sa
modzielności GRN i poczucia 
odpowiedzialności za sprawy 
gromady,

Drugim brakiem jest 
niedostateczna jeszcze ak
tywność wielu radnych. 
Są jeszcze np. tac, radni, któ 
rzy nie biorą udziału w se
sjach, w posiedzeniach ko
misji radzieckich, nie składa 
ją sprawozdań ze swej pracy 
przed wyborcami.

A przecież wiele Jeszcze mamy 
do zrobienia na terenie naszego 
województwa. Wiele Jest zadań, 
które czekają na rady narodo
we. Trzeba nam usunął jeszcze 
z naszych miast i miasteczek re 
sztę gruzów, odbudować nleczyn 
ne dotychczas zakłady produk
cyjne, budować nowe 1 remonto
wać uszkodzone budynki mie
szkalne, urządzenia socjalne 1 
kulturalne. Naszym obowiązkiem 
patriotycznym jest zagospodaro 
wać wszystką ziemię w woje
wództwie, podnieść produkcję 
roślinną 1 zwierzęcą, budować 1 
remontować drogt Itp.

Nie podoła tym zadaniom 
sam aparat wykonawczy, on 
sam nie potrafi zmobilizować 
do realizacji tych zadań ty
sięcy wyborców. I do tego 
właśnie trzeba pomocy rad
nego tkwiącego w ludzie, 
związanego z nim najściślej.

Poważne niedociągnięcia 
w dotychczasowej pracy rad 

- narodowych ujawniła rów
nież ostatnia sesja Wojewó
dzkiej Rady Narodowej w 
Koszalinie poświęcona rozwo 
jowi hodowli na terenie na
szego województwa. Słaboś
cią pracy rad, jak wskazano 
na tej sesji jest poważne o- 
derwanie się aparatu pań
stwowego i gospodarczego od 
terenu, brak pracy z ludźmi, 
brak pomocy fachowej ze 
strony służby rolnej spółdziel 
nlom produkcyjnym i chłops 
twu indywidualnemu.

W żaden sposób nie wolno 
nam się godzić z takim sta 
nem rzeczy. Siła bowiem rad 
narodowych może rodzić się 
1 wzrastać tylko w codzien
nej więzi z ludnością. Dlate
go też, sesja Wojewódzkiej 
Rady Narodowej główny na
cisk położyła na stałe umac
nianie więzi rad narodowych 
z wyborcami, niesienie im po 
mocy, aktywizowanie ich do 
współdziałania z radami. To 
niewątpliwie przyniesie dal
szy wzrost zaufania ludności 
do swojej władzy, to przynie 
sle korzyści nam wszystkim.

^RAKOWSKIE Zakłady Cu 
klernicze Nr 2 „Wawel"

wykonały zadania planu 6- 
letniego leszcze w listopadzie 
b. r. Zakłady do końca b. r. 
dadzą dodatkowo 1 800 ton 
•wyrobów cukierniczych o war 
toici 65 milionów zł.

Na zd/ęclu: Bronisława Ko
walska obsłuffu/e maszynę 
formującą karmelki.

CAF — fot. Link.

Jak wychowujesz swoje dzieci ?
Nie bez obaw przygotowa 

11 towarzysze z kierownictwa 
Komitetu Miejskiego w Ko
szalinie plenum w sprawie 
partyjnego kierownictwa o- 
światą. Inne zagadnienia 
polityczne i gospodarcze o- 
mawiane były już wielokroć 
razy i każdy z członków 
KM mógł na ten temat wie
le powiedzieć, ale sprawy 
oświaty były dla większości 
rzeczą zupełnie nową. Czy 
w takim razie dysku
sja 1 zainteresowanie posta
wionym problemem nie o- 
graniczy się do wąskiej gru
py znawców tej dziedziny 
— nauczycieli 1 wychowaw
ców?

Obawy okazały się przed
wczesne. Nie tylko fachow
cy mieli na plenum coś do 
powiedzenia. Na trybunę 
wchodzili towarzysze z naj
rozmaitszych zakładów pra
cy i instytucji, mówiąc z głę 
boką troską i zrozumieniem 
o sprawach oświaty i wycho 
wania dzieci, wskazując na 
nowe, nie dostrzegane dotych 
czas zagadnienia.

Ostatnia lekcja / dobiega 
końca. Nauczycielka zbiera 
rozłożone na stole książki i 
notatki. Również dzieci go
towe są do wyjścia. Na 
dźwięk dzwonka, klasa wy
ludnia się szybko. Jeszcze 
stukot butów i krzyki na 
korytarzu, a potem kończy 
się dzień pracy nauczyciela. 
Opiekę nad dziećmi przej
muje dcm i rodzina, ZMP.

Ale czy zawsze?
„Występują w naszym mle

ścle zjawiska, które powin
ny nas niepokoić w najwyż
szym stopniu — mówił na 
plenum tow. Bartol, komen 
dant MO w Koszalinie. — 
Mam na myśli częste wypad 
ki włóczęgostwa, chuligań
stwa, a nawet kradzieży po
pełnianych przez dzieci.

Dlaczego tak jest? I jak 
się temu przeciwstawić?

Słabości i braki pracy po
zalekcyjnej, nuda i bezna
dziejność pracy harcerskiej 
i ZMP-owskiej, brak do
brych, ciekawych rozrywek 
kulturalnych dla młodzieży 
— to wszystko ma niewątpli 
wy wpływ na to, że nie 
umiemy zapewnić młodzieży 
odpowiedniego wychowania. 
Ale obok tego mamy zjawi
sko obojętności wobec tych 
ważnych spraw ze strony 
niektórych rodziców.

• • »
Tow. W. jest długoletnim 

członkiem partii, uważa się 
nawet za doświadczonego 
działacza. Jeśli do tego do
dać, że jest pracownikiem 
Woj. Komendy MO, to nikt 
chyba nie powinien mieć 
wątpliwości, że właściwie 
pojmuje on swój partyjny 
obowiązek wychowywania 
dzieci. Okazało się jednak, 
że jest całkiem Inaczej.

Syn jego, znany był w 
szkole TPD nr 2, ze złych 
postępów w nauce i nieznoś 
nego zachowania. Wszelkie 
próby porozumienia się w 
tej sprawie z rodzicami, nie 
odnosiły skutku. Tow. W. 
zjawił się w szkole dopiero

wówczas, gdy powiadomio
no go, że syn jego dopusz
cza się drobnych kradzieży. 
Zjawił się z pretensjami.

.Jakim prawem nauczycie 
le wzywają do szkoły jego 
— politycznego działacza? 
Oni przecież wychowują 
dzieci i za to biorą pienią
dze. Jeśli nie dają sobie ra
dy, to z własnej winy. I co 
czepiają się jego dziecka, 
które na pewno nie jest 
winne..."

Dalsze wywody tow. W. 
były również w tym stylu. 
Nie zapomniał przy tym dać 
do zrozumienia, żeby uwa
żali „kim on jest" i że le
piej z nim nie zaczynać.

Ten nic wspólnego z posta 
wą członka partii nie mają
cy wyczyn, to oczywiście 
przypadek wyjątkowy. Nie 
wątpliwie znajdzie on wła
ściwą ocenę na zebraniu or
ganizacji partyjnej. Ale fak 
ty zaniedbywania przez 
członków partii sprawy wy
chowania własnych dzieci, 
obojętność wobee tego jak 
uczą 1 zachowują się one w 
szkole, to zjawisko, nieste
ty, znacznie u nas powszech 
nlejsze.

Nie dostrzegały teź tycK 
spraw nasze organizacje par 
tyjne. Napróżno szukałbyś 
w protokołach z zebrań, 
wśród dziesiątków najróżno 
rodniejszych problemów, śla 
du zainteresowania się ty
mi sprawami. Dopiero po
stawienie ich na zebraniu 
plenarnym Komitetu Miej
skiego wstrząsnęło partyj
nym sumieniem każdego z 
towarzyszy, pozwoliło zrozu
mieć, że sprawa wychowa
nia I wykształcenia dzieci, 
to przecież jeden z zasadni
czych warunków zbudowa
nia nowego, lepszego ustro
ju, że to zasadniczy obowlą 
zek każdego członka partii.

• • •

— Jako sekretarz organi
zacji partyjnej — mówił na 
Plenum tow. Galant — po
staram się w najbliższym 
czasie poświęcić zebranie 
partyjne tym sprawom. Nie 
tylko pokażemy członkom 
partii ważność tego zagad
nienia, ale spróbujemy omó 
wić postawę każdego z człon 
ków, powiedzieć mu, czy do 
brze spełnia ten partyjny 
obowiązek wychowywania 
swych dzieci.

Wniosek ten jest niewąt
pliwie cenny i słuszny. Pod
chwycono go zresztą 1 roz
winięto w uchwale KM.

Zaleca ona wszystkim or
ganizacjom omówienie na 
zebraniach sprawy wycho
wania dzieci 1 udzielenia po 
mocy szkole. Wykorzystu
jąc umiejętnie swe transmi
sje, a przede wszystkim 
związki zawodowe i Ligę 
Kobiet, trzeba dotrzeć z ty 
mi zagadnieniami również 
do szerokich rzesz rodziców 
bezpartyjnych. To zapewni 
lepsze zainteresowanie się 
sprawami wychowywania ze 
strony wszystkich — wzmóc 
nl opiekę 1 kontrolę nad 
dziećmi w domu, na ulicy 
i w Innych miejscach.

Chodzi tylko o to, aby za 
Interesowanie się tymi pro
blemami przez organizacje 
partyjne nie było jednorazo 
wą kampanią czy akcją, lecz 
by sprawa ta stała się co
dzienną troską w naszej 
pmr partyjnej. ,

ŁBMyt

Po uchwale Prezydium Rzgdu

Lepsze warunki dalszego rozwoju hodowli
Wstępem do nowej pięciolatki są wyniki ro

ku 1933. Rok ten przyniósł nam dobre plony 
zbóż, niekorzystnie natomiast ukształtowały się 
na niektórych terenach zbiory ziemniaków. 
Tam, gdzie spadek plonów tej rośliny był wię
kszy, mogło to ujemnie odbić się na rozwoju 
hodowli. Państwo przyszło więc chłopu z porno 
cą, dając ulgi w obowiązkowych dostawach 
ziemniaków.

W celu dopomołenia wsi w dalszym rozwinię 
clu hodowli Rząd podjął w ostatnim tygodniu 
doniosłą uchwałę. Uchwała ta zwiększa zain
teresowanie wszystkich chłopów wygospodaro
waniem | wykorzystaniem znajdujących się 
w Ich gospodarstwach rezerw paszowych oraz 
racjonalnym skarmianiem pasz treściwych. 
Uchwała podwyższa cenę trzody chlewnej, do
starczanej w formie zakontraktowanych nad
wyżek. Podwyżka ceny waha się w granicach 
1,30 - 1,60 zł za kg, co wynosi około 200 - 
300 zł średnio na tuczniku. Równocześnie z pod 
wyżką cen za sztuki kontraktowane, uległa 
zmianie cena dostaw trzody z dostaw ponad- 
obowiązkowych bez kontraktu. Dostawca nie- 
kontraktowonego tucznika otrzymuje, oprócz 
identyczne] ceny, jak za sztukę kontraktowaną, 
dodatkowo 1,60 zł za kg, jednak nie ma prawa 
otrzymania pasz treściwych. Jak z tego wy
nika, podwyżka cen skupu jest znaczna, zaś 
kontraktacja, która zapewnia chłopom poważ
ną pomoc paszową, zaliczkę | możność zakuou 
węgla, jest nadal najbardziej korzystną formą 
zbytu trzody chlewnej.

Radykalne zmiany wprowadza uchwała w ce
nach skupu bydła rogatego, dostarczonego po 
wykonaniu obowiązkowych dostaw. Zmiany te, 
wyrażające się w znacznej podwyżce cen sku
pu, maią na celu zwiększenie zainteresowania 
wsi hodowlą bydła rogatego, poprawą jakości 
sztuk dostarczanych na rzeź oraz hodowlą cie
ląt Podwyżka cen na bydło rzeźne, zaliczone 
do pierwszych 4 klas, waha się w granicach 
do 3.60 zł za kg. W nowej sytuacji producent 
zyskuje na przeciętne) sztuce bydła około 1,200 
zł, o ile zaś bierze udział w kontraktacji bydła 
na opas, zyskuje ponadto 10 proc, premij od 
obowiązujące], nowej ceny, * I

Jakie znaczenie ma ostatnia uchwała Rządu 
dla wsi, w szczególności dla chłopów indywidu
alnych i spółdzielni produkcyjnych w naszym 
województwie^ Należy podkreślić, że podwyżka 
cen skupu przy równoczesnym UTRZYMANIU 
CENY MIĘSA W SPRZEDAŻY DETALICZNEJ 
NA DOTYCHCZASOWYM POZIOMIE jest dal- 
szą. konkretną pomocą państwa dla wsi 
w dziedzinie rozwoju hodowli, szczególnie w sy
tuacji niższych zbiorów ziemniaków. Wojewódz
two nasze posiada dużą ilość łąk i użytków 
zielonych, nadających się do hodowli bydła. 
Uchwała winna więc nam pomóc przede wszy- 
stkim w znacznym zwiększeniu obsady bydła 
rogatego na każde 100 ha gruntów, w szyb
szym zagospodarowaniu łąk I pastwisk. Cho
dzi o to, aby nasze rady narodowe wykorzysta
ły warunki uchwały dla rozwoju tej dziedziny 
hodowli. Chodzi o to, aby zorganizować szero
ką akcję melioracyjną łąk i pastwisk, rozszerzyć 
uprawę zielonek, upowszechnić uprawę kukury
dzy, zapewnić chłopu dla jego inwentarza lep
szą pomoc weterynaryjną.

Podstawowe zasady systemu obowiązkowych 
dostaw zwierząt rzeźnych 1 mleka, obowiązują
ce w roku bieżącym, pozostają bez zmian na 
rok 1956 oraz utrzymane są na niezmiennym 
poziomie, to znaczy, że stosowane normy 
z hektara w roku bieżącym będn stosowane w 
roku przyszłym. Ale, abv umożliwić wszystkim 
chłopom realizację planów, zainteresować Ich 
hodowlą bydła, uchwała doje im możność wy
konania planowych dostaw żywca bydłem rzeź
nym w klasach od I do IV. Te nowe warunki 
wykonywania dostaw obowiązkowych są ogrom 
ną pomocą dla chłopów naszego wojewódz
twa.

Trzeba pamiętać jednak, łe uchwala nie bę
dzie działać automatycznie, że warunkiem pod 
niesienia hodowli jest także szeroka pomoc dla 
chłopa w postaci pomocy weterynaryjnej, szko
lenia, wprowadzenia nowych zasad ubezpiecze
nia zwierząt, szeroka akcja organizatorska, ma- 
jąea na celu zagospodarowanie łąk I pastwisk.

TADEUSZ KOSTRZEWSKI
wojewódzki pełnomocnik 

Ministerstwa Skupu

Nasza 
codzienna 

ankieta



Jeszcze o bloku nr 21 na Starówce

Z listów do redakcji

SPORTŚladem naszego artykułu

DBOR nie dotrzymuje terminów

Posłowie przyjmują
Diii, tj. 10 bm. od godz. 13 

do 15 w Biurze Wojewódzkiego 
Zespołu Poselskiego w Koszali
nie (gmach Prezydium WRN - 
pokój 129) przyjmować będzie 
skargi i zażalenia poseł na 
Sejm PRL ob. Maciej Elczew- 
skl.

PRACOWNICY POSZUKIWANI

W sobotę U bm. o godz. U w 
salt Klubu TPP-R przy ul. Zwy
cięstwa 113 odbędzie sie wieczór 
dyskusyjny na temat „Zagadnie 
nla Niemiec**.

W części artystycznej wystąpi 
zespół amatorski Pres. Woj. RN 
oras zespól niemiecki.

Na ekranie kina „Nowo 
Huta" grany jest obecnie film 
produkcji radzieckiej pt. „Szer 
szeń". Barwny ten film zreali
zowany został na podstawie 
książki L E. Voynich.

„Szerszeń" - to bohaterski 
powstaniec włoski, członek 
nielegalnej organizacji „Mło
de Włochy", działającej w 
pierwszej połowi® XIX wieku. 
Walko Szerszenia, jego prze
życia pełne romantyki rewolu
cyjnej, miłości, cierpienia, nie
nawiści do wrogów I śmierć 
splatają się w historię czło
wieka, ktÓP* poświęcił się oj
czyźnie.

Walka Szerszenia nie jest 
jednak walką jednostki. Szer
szeń reprezentuje postępowy 
nurt organizacji „Młode Wło
chy". Razem z nim walczą ci 
wszyscy, którzy ukochali lud i 
pragnęli wyzwolić Włochy 
spod okupacji austriackiej.

brak kranów do wody, wan
na źle ustawiona, tak, że w 
przyszłości, gdy już będzie 
woda, łazienka będzie nią za 
lewana. W pokoju cieknie kalo 
ryfer. Inna sprawa z gazem, 
który obiecano podłączyć 
nam jeszcze w bieżącym ro
ku. Jak dotychczas nic nie 
zapowiada, że obietnica zo
stanie spełniona. Przyrzeczo
na nam również, że wkrótce 
będzie cieplej w mieszka
niach, Obecnie temperatura 
nie przekracza +16° C i mam

' WAŻNIEJSZE TELEFONY
I ADRESY

Komenda Miasta MO —• tele
fon 35-27.

Szpital Miejski, ul. Falata 3/5, 
tel. 22-15; ul. Curle-Skłodowsktej 
— tel. 25-00.

Pogotowie ratunkowe — tel. 03.
Straż Pożarna — tel. centrali 

523. tel. alarm. 08.

Delegatem z Koszalina jest m. 
In. tow. Jan Stanek, sekretarz 
Zarządu Wojewódzkiego LPZ. 
Pracę w LP2 rozpoczął on w ro 
kn 1354. Od roku 1948 byl aktyw 
nym działaczem w organizacji 
Służba Polscu. Brygada, której 
był dowódcą zajęła w 1950 r. I 
miejsce w skali krajowej, za cd 
odznaczony został Srebrnym 
Krzyżem Zasługi. Za aktywną 1 
ofiarną pracę otrzymał w roku 
bieżącym medal 10-lecia Polski 
Ludowej, tg.)

wiele kłopotu z 5-mlesięcz 
nym dzieckiem, którego nie 
można codziennie kąpać, bo 
jest za chłodno. Interwenio
wałem i w ZBM-le i w admi
nistracji budynków, ale na
daremnie".

Edward Hamprecht 
czytelnik

Od redakcji: Odwiedziny 
nasze potwierdziły treść li
stu. Nie wszystko w bloku 
nr 21 jest rzeczywiście w po 
rządku. Wprawdzie w dniu 
naszych odwiedzin tempera
tura w mieszkaniu wynosiła 
plus 17 stopni C, ale to wciąż 
nie wystarcza (np. przy ką
pieli niemowląt). Prócz fak
tów podanych w liście ob. 
Hamprechta, stwierdziliśmy, 
że w piwnicy stoi woda. Rów 
nież dojście do bloku jest b. 
utrudnione. Czy nie można 
by zrobić bodaj jakiegoś po
mostu z desek?

Przy okazji odwiedziliśmy 
również mieszkanie inż. Ja
dowa, któremu przeszło mie
siąc temu obiecano w ZBM 
wymianę kaloryfera. Jak nas 
poinformował inż. Jadów, 
był on w ZBM-ie już wielo
krotnie, ale bezskutecznie. 
Kaloryfera nie wymieniono i 
z pokoju korzystać nie moż
na.

Szkoda, że drobiazgi tak 
łatwe do usunięcia zatruwa
ją życie mieszkańców bloku 
nr 21.

Dziś i jutro 
wszystkie sklepy 

i kioski spożywcze M1ID 
nieczynne

Jak Informuj* nas dyrektor 
MHD tow. Poznakowski, dziś 1 
Jutro wszystkie (klepy 1 kioski 
MHD z artykułami spożywczymi 
na t ąrenle Koszalina będą nie
czynne ze względu na przepro
wadzane remanenty. Mieszkań
cy Koszalina zaopatrywać się bę 
dą w sklepach spożywczycn 
PSS, które w sobotę czynne bę 
dą cały dzień bez przerwy obła 
dowej. Poza sklepami PSS. które 
zawsze prowadziły sprzedaż w 
niedzielę, czynnych będzie rów 
nlet więcej sklepów PSS z arty 
kulami spożywczymi.

PJaćjl dalatfael 
na l(.rajoufif. Z.jazd

LPZ
W dniu Jutrzejszym w War

szawie rozpoczyna obrady II Kra 
Jowy Zjazd LPZ, w którym u- 
dzlal wezmą także delegaci na
szego województwa.

Dziś, podobnie jak w dniu wczo 
rajszym, po rannych przejaśnia 
niach nastąpi wzrost zachmurzę 
nla, aż do wystąpienia przelot 
nych opadów.

Temperatura wahać się będzie 
od 3« do 2° C. Wystąpią silne wla 
try z kierunku północno-zachod 
niego, które wlać będą z szyb 
kością 6 — 12 m na sekundę.

UWAGA: Prognozę pogody 
podajemy na podstawie komnni 
katu Okręgowego Biura Pogody 
w Szceclnle.

Kol. Słupsk 10:0 02,8:17,8
Kol. Szczec. 14:2 01,0:19,0
Sp. Koszalin 12:4 48,5:21,5
Sp. Sianów 9:7 37,5:42,5
Sp. Białogard 7:9 39,5:40,5
Bud. Koszalin 0:10 30,0:44,0
Orzeł Słupsk 6:10 30,0:46,0
Bud. Kołobrzeg 6:8 33,0:37,0
Kol. Darłowo 2:12 21,0:49,0
Kol. Damnica 0:16 17,0:63,0

Interwencję w OZK, oby jego 
komunikaty filmowe byty zawsze 
aktualne.

Niezależnie od powyższych 
uwag, wydoje mi się, że „Co, 
gdzie, kiedy?" nie podaje 
wszystkich imprez jakie odbywa 
Ją się w danym dniu. Np. nie 
podaje się, że w V/DK odby
wają się czwartki literackie, nie 
informuje się na bieżąco o od
czytach naukowych itp. Niewą
tpliwie informacje takie spowo
dują większe zainteresowanie 
się społeczeństwa tego rodzaju 
imprezami".

L. Sikorsk! 
czytelnik 

Od redakcji: Uwagi naszego 
czytelnika są słuszne I dlatego 
dział Informacji „Głosu" posta 
ra się w najbliższym czasie, le
piej I na bieżąco Informować 
mieszkańców Koszalina o wszyst 
kich imprezach artystycznych I 
kulturalnych. Z drugiej jednak 
strony, uwagi t» powinny przy
pomnieć wszystkim zaintereso
wanym instytucjom o cbowią- 
zku dokładnego i aktualnego in 
formowania gazety, a wiec I jej 
czytelników.

W dniu 12 bm. odbędą się 
następujące zajęcia dla słu
chaczy I roku:

Od godz. 15 do 19 wykład 
z historii polskiego ruchu ro- 
l łniczego „Rewolucja 1905 — 
1907 r. na ziemiach polskich".

W dniu 13 bm. odbywają 
się zajęcia dla słuchaczy II ro
ku.

Od godz. 15 do 17 wykład 
z ekonomii politycznej socjali
zmu „Podstawowe prawo eko
nomiczno socjalizmu".

Od godz. 17 do 19 wykład 
z materializmu dialektycznego 
„Jedność i walka przeci
wieństw".

„Droga Redakcjol
Kilkanaście dni temu ze 

zdumieniem przeczytałem ar 
tyku! „Z wizyta u szczęśliw
ców", o radości i zadowole
niu mieszkańców nowego b‘lo- 
ku. Ja również testem „szczę
śliwym" mieszkańcem bloku 
Nr 21 i zazdroszczę współ
mieszkańcom, że jest u nich 
lepiej, bo u mnie w mieszka
niu... przede wszystkim, póki 
nie otworze okna w kuchni 
— w piecu nie pali się — 
istna wędzarnia. W łazience

INŻYNIERÓW lub AGROTECHNIKOW na stanowiska 
powiatowych inspektorów plantacyjnych dla roślin oleistych 
poszukuje od zaraz — Wojewódzki Inspektor Plantacyjny 
w Koszalinie, ul. Bieruta nr 18. K-473-0

PROGRAM I
na dzień 10 bm. (sobota) 

Program dnia: 5.54, 15.25. 
Wiadomości: 5.05, 6.00, 7.55, 8.00, 

8,30, 12.04, 16.00, 20.00, 23.00.
5.11 Muzyka. 5.30 Poranne roz

maitości roln. 6.06 Muzyka rozr. 
0.45 Gimn. 7.10 Koncert ork. 
Rózgi. Wrocławskiej. 7.40 Ka
lendarz radiowy. 7J5 Piosenki. 
8.06 Muzyka popul. 8.36 Tańce 
symf. 9.00 „Uczmy się śpiewać**. 
9.20 Dworzak: Symfonia f-dur. 
10.00 Koncert chopinowski. 10.35 
„Otwórzcie jasne wrota" — au<l. 
poświęcona Marli Konopnickiej. 
10.55 Tańce lud. różnych naro
dów. 11.10 Koncert krakowskiego 
chóru PR. 11.30 Muzyka 1 aktual
ności. 12.10 Przegląd prasy. 12.15 
Utwory skrzypcowe. 12.30 „Na 
swojską nutę". 13.00 Aud. dla 
wsi. 15.30 „Sprawy dawnych wie 
ków" — słuch. 16.05 Koncert ży
czeń. 17.00 Z życia Związku Ra
dzieckiego. 17.30 Koncert małej 
ork. Rozgł. Śląskiej PR. 18.05 U- 
lubione mel. 18.30 „Zgaduj zga
dula na Barburce". 20.28 Muzy
ka tan. 21.50 Felieton. 22.00 Kro-

mieszkaniowym Władysła
wa IV. Oddanie jej do użyt
ku wpłynęłoby poważnie na 
polepszenie zaopatrzenia w 
wodę mieszkańców osiedla. 
W odpowiedzi na artykuł o- 
trzymaliśmy wyjaśnienie z 
Dyrekcji Budowy Osiedli Ro 
botniczych w Koszalinie (pod 
pisane przez dyr. Zdzisława 
Dyczaka) z którego wynika, 
że hydrofornia zostanie prze
kazana do użytku najdalej w 
dniu 10 grudnia br.

Niestety, jednak i tym ra
zem termin nie został dotrzy 
many.

Bardzo złe świadectwo wy 
stawia sobie DBOR takim 
brakiem odpowiedzialności. 
Jest to dowodem wyraźnego 
lekceważenia powierzonych 
do wykonania zadań, jest to 
niechlubnym przykładem nie 
liczenia się z potrzebami mie 
szkańców naszego miasta.

BF

„Jestem stałym czytelnikiem 
„Głosu". Gazetę czytam nie tyl
ko po to, aby wiedzieć, co się dzle 
je w świecie i kraju —ale także 
po to. aby dowiedzieć się, co gra 
ją kina koszalińskie i gdzie mo
żna spędzić przyjemnie wieczór. 
Do tego celu służy rubryko „Co, 
gdzie, kiedy?", która powin
na informować czytelników 
o różnych imprezach. Niestety 
od dłuższego ju« czasu zauwa
żyłem, że rubryka ta wprowa
dza czytelników w błąd. Np. 
Nr 278 (979) « dnia 22 listopa

da br. „Co, gdzie, kiedy?" poda 
je, że kino „Nowa Huta" wy
świetla film pt. „Sprawa Blu- 
ma“ - a faktycznie „szła" „Mi
łość na wirażu". W numerze 
tym nie wymieniono w ogóle 
kina WDK, które o godz. 17,30 
grało film pt. „Trzpiotka”, o w 
repertuarze kina „Młoda Gwar
dia" nie podano godzin rozpo
częcia seansów. Przykładów 
mógłbym przytoczyć wiele, ale 
to chyba wystarczy. Myślę, że 
winę ponosi tu głównie Okrę
gowy Zarząd Kin, cłe także 
I dział Informacji „Głosu". W 
każdym razie proszę „Głos" o

Program imprez
Jutrzejsza niedziela upłynie poo 

znakiem spotkań bokserów 1 
plng-pongistów o mistrzowski* 
punkty.

BOKS
W spotkaniach o mistrzostwo 

klasy A odbędą się dwa meeze. 
W Koszalinie miejscowa Sparta 
zmierzy się z przodownikiem ta 
beli — słupskim Kolejarzem. W 
drugim meczu WKS 413 spotka 
się z Kolejarzem Darłowo.

IV klasie B odbędą się trzy spo 
tkania: Sparta Białogard — Ko 
lejarz Ib Słupsk, Start Watez 
— Start Miastko. WKS 331 — pau 
ruje.

TENIS STOŁOWY
Klasa A mężczyzn: Sparta Ko 

szalln — Budowlani Człuchów, 
Budowlani Człuchów — Sparta 
Połczyn. Gospodarzem Jest Spar 
ta Koszalin. Mecze w grupie slup 
sklej zostały przełożone na 1< 
(Sp. Słupsk — start Sławno) 1 
21 (Wł. Okonek — St. Sławno) bm 
ze względu na wyjazd slawnen- 
skiego Startu do Bydgoszczy.

Klasa A kobiet: w Białogar
dzie walczą Zryw Słupsk, Start 
Sławno, Budowlani Białogard 8 
Kolejarz Szczecinek.

Zjazd 
korespondentów 

i czytelników 
»Przyjaciółki«

W ub. środę w świetlicy Za
rządu Wojewódzkiego ZMP od
było się spotkanie czytelników 
1 korespondentów tygodnika 
„Przyjaciółka" z terenu woie 
wództwa koszalińskiego z przed 
stawlclelaml Redakcji tego pl 
sma. Na spotkanie przybyła 
Marla Koplelnlcka, kier, działu 
korespondentów tygodnika 
„Przyjaciółka** oraz wiele czy 
telniczek 1 korespondentek. Ma 
rla Koplelnlcka przekazała ze
branym pozdrowienia od Re
dakcji tygodnika. W dyskusji 
zabrały głos Marla Pikus — 
chłopka z gromady Lotyń, 
pow. Szczecinek, Marla Kurek 
1 wiele Innych.

Podsumowując dyskusję, Ma
rla Koplelnlcka, zachęciła ze
branych do aktywniejszej 
współpracy z Redakcją tygod
nika „Przyjaciółka".

(b. k.)

W artykule pt „Gdy za| 
parawanem tajemnicy służ
bowej płynie woda", publi
kowanym w „Głosie" dnia 26 
października br., zwróciliśmy 
uwagę na konieczność ukoń
czenia prac związanych z bu 
dową hydroforni na osiedlu

„Nowa Huta" — Szerszeń. 
Seanse o godz. 16, 18 1 20. 
„Młoda Gwardia" — Rokosso- 

Wo — Północny port.
Seanse o godz. 17 1 19. 
WDK — Nocne spotkania. 
Seanse o godz. 17.30 i 19.30.

Uwaga! Repertuar kin po
dajemy według komunikatu 
Okręgowego Zarządu Kin.

POWSZECHNY DOM TOWAROWY W SŁUPSKU 
ul. Zwycięstwa 11 
• rganizuj e 

wspólnie z Hurtowniami Centrali Tekstylnej, 
Odzieżowej, Skórzanej, Centrogalem 1 Argedem

W dniach od 10 do 24 grudnia 1955 r. 
»GWIAZDKOWĄ WYSTAWĘ - SPRZEDAŻ« 
połączoną ze świąteczną Loterią-Ankietą 
Pragnąc udostępnić konsumentom należyte zaopatrzenie 
się w towary, SPRZEDAŻ ODBYWAĆ SIĘ BĘDZIE 
RÓWNIEŻ W NIEDZIELĘ U j 18 BM. OD GODZINY 
11 DO 17. PROSIMY O ODWIEDZANIE NASZYCH BO
GATO ZAOPATRZONYCH STOISK. K-477-0

Konkurs 
dla uczniów klas XI 
szkół Koszalina

Uczniowie Has XI szkół kosza 
lińskich będą mieli okazję wziąć 
udział w ciekawym konkursie. 
Wojewódzki Ośrodek Dokształ
cania Kadr Oświatowych i Wo
jewódzki Klub TPP-R ogłaslają 
bowiem konkurs na najlepsze 
wypracowanie na temat „Wpływ 
Rewolucji Socjalistycznej na po 
kolenie Cezarego Baryki". Au
torzy wyróżnionych wypracować 
otrzymają cenne nagrody.

Rozstrzygnięcie konkursu I rot 
danie nagród odbędzie się w 
dniu 14 bm. w sali Klubu TPP-R 
przy ul. Zwycięstwa nr 125.

nlka sport. 22.10 Muzyka operet
kowa. 22.40 Melodie tan 23.10 Mu
zyka taneczna.

Na dzień 11 bm. (niedziela) 
Program dnia: 6.06, 10.50. 
Wiadomości: 5.00, 7.00, 8.05, 15.00, 

20.50, 23.00.
6.11 Muzyka. 5.55 Kalendarz 

radiowy. 7.10 Przegląd prasy. 
7.15 Koncert. *7.50 Sportowcy 
wiejscy na start. 5.10 Wieś tań
czy 1 śpiewa. 8.25 Muzyka rozr. 
9.00 Odpowiedzi Fali 49. 9.12 Mu
zyka polska. 9.32 Zagadki muz. 
10.00 „Opowieść 1 terminatorze" 
— opow. 10.20 Koncert solistów. 
10.57 Koncert życzeń. 13.00 
Skrzynka ogólna PR. 13.10 „W 
jednej Jaskini" — pog. 13.28 Me
lodie do tańca. 14.05 Aud. dla 
wsi. 14.15 Niedziela na wsi. 15.00 
Na fali humoru 1 satyry. 15.30 
Muzyka rozr. 15.05 Tygodniowy 
przegląd wydarzeń międzynaro
dowych. 16.29 „Przygody Jacka 
1 placka" — słuch. 17.02 Muzyka. 
17.25 Dla każdego coś miłego. 
18.30 „Nad książkami Jalu Kur
ka. 19.30 Na pięciolinii. 20.25 
Muzyka tan. 21.15 Mistrzowie 
aceny operowej — Antoni Ma
jak. 22.00 Ogólnopolskie wlad. 
sport. 22.30 Muzyka taneczna.

Niedzielne spotkanie 
szachistów 

może zadecydować 
o tytule

Z rozegranych w dniu 4 bm. 
spotkań o mistrzostwo szachowej 
klasy A. największe zalntereso 
wanis wzbudził pojedynek słup 
skiego Kolejarza ze Sphrtą Ko
szalin. Zwyciężyli kolejarz* 
5,5:1,5, umacniając jeszcze bar
dziej swoją pozycją na czele ta 
beli. Najgroźniejszy obecni* ry
wal kolejarzy ze Słupska — Ko 
lejarz Szczecinek, również od
niósł zwycięstwo — nad Spartą 
Sianów w stosunku C:4. I

W pozostałych spotkaniach 
padły następujące wyniki: Bu
dowlani Koszalin — Kolejarz 
Damnica 10:0 (walkower). Orzeł 
Słupsk — Sparta B.alog«rd 5:5. 
Mecz Budowlani Kołobrzeg — 
Kolejarz Darłowo nie doszedł do 
skutku.

TABELKA
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ny: centrala 434, 435, Redaktor Naczelny — 714, Sekretarz Redakcji — 511, Dział Ekonomlczno-Partyjny - 24-95, Dział Rolny — 38-10, Dział Terenowy 1 Informacji - 24-93, -ział Koresponden
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Zaniepokojenie Francuzów
zbrojeniami bońskich mililarystów

W ostatnich dniach tysiące 
mieszkańców Paryża 1 okolic 
zgłosiły się do merostwa, aby 
wpisać się na listy wyborcze.

Na zdjęciu: tłum przed wej
ściem do biura zapisów w me- 
roatwie XVII okręgu Paryża.

PARYŻ. Jak wynika z do
niesień prasy paryskiej, spo
łeczeństwo francuskie jest 
głęboko zaniepokojone z po
wodu intensywnych zbrojeń 
Niemiec zachodnich.

Dziennik „Parts Presse"

zamieszcza artykuł, w któ
rym podkreśla, że w stosun
kach miedzy Francja a Nie
miecką Republiką Federalną 
„wyłoniły się pewne trudno
ści'', ponieważ władze za- 
chodnio-niemieckie nie prze
strzegają postanowień ukła
dów paryskich, przewidują
cych „ograniczenie sił zbroj
nych republiki bońskiej".

Jak wiadomo, układy paryskie 
przewidują, że siły lądowe Nie
miec zachodnich nie powinny 
przekraczać Iż dywizji. Mimo to 
— jak plsze — „Parts Presse" — 
w projektach przedztawionych 
sztabowi sił zbrojnych bloku pół 
nccno-atlantycklego liczba ta zo
stała znacznie przekroczona 
wskutek tego, że dywizje zacho- 
dnlo-niemieckle mają w swych 
szeregach bardzo wielu oficerów 
1 podoficerów. W razie potrzeby 
wystarczy powołać do szeregów 
większą liczbę żołnierzy i wów
czas można będzie z tych 12 dy
wizji utworzyć 16 czy nawet 20.

Poza tym — jak podkreśla 
„Paris Presse" — rząd zacho 
dnio-niemiecki zamierza 
przekroczyć ogólny tonaż o- 
krętów wojennych.

W związku z tą sytuacją 
minister obrony narodowej 
Francji generał Blllotte od
był z dowódcą naczelnym sił 
zbrojnych bloku północno
atlantyckiego gen. Gruenthe- 
rem rozmowę na temat zbro
jeń niemieckich.

Debata
Komisji Politycznej ONZ 

Na porządku obrad: 
sprawa rozbrojenia

N. A. Bulganin 
i N. S. Chruszczów 

w Kaszmirze
DELHI. W dniu 9 grudnia 

rano N. A. Bułganin 1 N. S. 
Chruszczów przybyli do mia 
sta Srinagar w Kaszmirze 
Gości radzieckich witali cór
ka premiera Nehru, Indira 
Gandhi i premier Kaszmiru 
Bakshi Ghulam Mohammed.

MOSKWA. Agencja TASS 
donosi z Djakarty:

Prasa tutejsza opublikowa 
ła oświadczenie prezydenta 
Soekarno złożone na wielkim 
wiecu w Pontianaku na wys 
pie Borneo. Soekarno podkre 
ślił doniosłe znaczenie umoc 
nienia jedności narodowej w 
walce o całkowitą niepodleg 
łość, o likwidację koloniali
zmu, o przyłączenie Irianu 
zachodniego <Io republiki. 
„W celu stworzenia trwałej 
jedności narodowej — ośwla 
dczył on — należy zorganizo 
wać stałą współpracę ugrupo 
wań narodowych, religij
nych i marksistowskich", któ 
re reprezentują cały naród.

Soekarno omówił również 
stanowisko partii komunisty 
cznej i wskazał, że 20 proc, 
wyborców oddało w czasie 
wyborów do parlamentu swe 
głosy na partię komunistycz 
ną. Rzecz zupełnie natural
na — kontynuował on — że te

NOWY JORK. Komisja Po 
lityczna wznowiła w czwar
tek po południu debatę nad 
sprawą rozbrojenia oraz śród 
kami zmierzającymi do dal-

20 proc, wyborców powinno 
brać udział w tworzeniu lu
dowego frontu narodowego. 
„Jeżeli uda nam się utwo
rzyć jednolity front narodo
wy szybko będziemy mogli 
osiągnąć niezależność, przy
łączenie Irianu zachodniego 
i podniesienie dobrobytu'na 
rodu". Soekarno wezwał do 
zacieśnienia przyjaźni z kra 
jami Azji i Afryki, które 
„również .wąlęzą przeciwko 
kolonializmowi i imperializ
mowi".

szego złagodzenia napięcia 
międzynarodowego Komisja 
ma rozpatrzyć szereg projek 
tów rezolucji i poprawek do 
nich, a m in.:
| Projekt rezolucji Indii w 
* sprawie zaprzestania do
świadczeń z bronią atomową 
i zaniechania wyścigu zbro
jeń;
O Projekt rezolucji Anglii, 
“ Francji, Kanady i USA 
w sprawie rozbrojenia, spro 
wadzający się głównie do 
przyjęcia planu Eisenhowera 
w sprawie inspekcji i planu 
Bułganina w sprawie utwo
rzenia punktów kontrolnych 
w ośrodkach strategicznych.

3 Projekt rezolucji ra
dzieckiej o środkach 

zmierzających do dalszego 
złagodzenia napięcia między 
narodowego i rozwoju współ
pracy międzynarodowej.

Na czwartkowym posiedzę 
_r\iu przędna wiali delegaci Ju 
"gosławii, Libanu, Ukraińskiej 
SRR, Egiptu i Peru.

Będziemy dążyć 
do utworzeniaSoekarno:

jednolitego frontu narodowego

V Zjazd 
Towarzystwa Przyjaźni 
Memiecko-Radzieckiej

BERLIN. Dnia 8 bm. nastą
piło tu uroczyste otwarcie V 
zjazdu Towarzystwa Przyjaź
ni Niemiecko-Radzieckiej. W 
obradach zjazdu bierze udział 

, około 900 delegatów repre
zentujących ponad 3,5 milio
na członków Towarzystwa.

Uniwersalny licznik do sieci elektrycznej 
produkcji czechosłowackiej

Przegląd wydarzeń
UPÓR nigdy I nikomu jeszcze nie wyszedł na zdro

wie. Prawda to stara jak świat. Stara, a jednak są 
politycy, są rządy, które zapominają o niej, a upór 

popycha ich do podejmowania decyzji, do wypowiadania 
słów, które nie mogą przynieść im nic dobrego. Więcej. 
Do podejmowania decyzji godzących w ich własne In
teresy.

KOSZTOWNE ZACIETRZEWIENIE

LASYCZNY przykład tego rodzaju postępowania dało 
nam w ostatnich dniach kierownictwo francuskiej 

partii socjal-demokratycznej (SFIO), odrzucając, wbrew 
własnym interesom, proporcje Komunistycznej Partii 
Francji w sprawie utworzenia koalicji wyborczej między 
komunistami a socjalistami. Przywódcy SFIO, kierując 
się swoją wprost patalogiczną nienawiścią do komuni
stów, odrzucili propozycje, których przyjęcie, jak to 
jednomyślnie podkreśla cała prasa francuska, pozwoliło 
by KPF i SFIO zdobyć wszystkie mandaty co najmniej 
w 20 departamentach.

Wprawdzie Francja znajduje się dopiero w pierwszych 
dniach kampanii wyborczej, ale już dziś można powie
dzieć, że jednym z dominujących zjawisk tej kampanii 
jest lęk wszystkich partii burżuazyjnych z SFIO włącznie 
przed silą, jaką reprezentują francuscy komuniści,

CZY 29 NAUCZEK PÓJDZIE W ŁAS ?
V IE mniejszy upór niż kierownictw'© SFIO, wykazują 
*1 niektóre delegacje w ONZ. Chodzi o stanowisko za
jęte przez nie wobec sprawy przyjęcia 18 państw do 
ONZ. Otóż delegacja USA, nie zważając na to, że przy
gniatająca większość członków ONZ wypowiada się za 
przyjęciem tych państw do ONZ wyraźnie manewruje, 
usiłując nie dopuścić do rozwiązania tej palącej kwestii. 
Działa za pośrednictwem kuomintangowskiej kukły, któ
ra chciałaby utrącić rozwiązanie sprawy, zakładając ve- 
to przeciwko przyjęciu Mongolskiej Republiki Ludowej. 
Nikt nie jest tak naiwmy, by nie rozumieć, że parę 
ostrzejszych słów ze strony delegata amerykańskiego wy
starczyłoby dla poskromienia czangkaiszekowskiego de
legata, prawem kaduka zasiadającego w ONZ.

Stanowisko USA świadczy, że powiedzenie „nauka po
szła w las", może być bez wahania zastosowane wobec 
delegacji amerykańskiej.

Mamy na myśli nauczkę, jaką delegacja amerykańska 
otrzymała w sprawie wyboru niestałego członka Rady 
Bezpieczeństwa. Forsowana przez USA kandydatura Fi
lipin, jako przedstawiciela... Europy wschodniej, mimo 
dwudziestu dziewięciu głosowań nie 
znalazła uznania -wymaganej większości, natomiast dele
gacja USA znalazła się w kropce.

NA ZŁOŚĆ MAMIE

NIE można się dziwić, że niesłychanie serdeczne przy
jęcie zgotowane Bułganinowi i Chruszczowowi w In

diach i Burmie, denerwuje tych, którzy nie mogliby li
czyć na tego rodzaju przyjęcie.

Natomiast dziwić się można, a nawet należy, że nie
którzy politycy i niektórzy publicyści reagują tak, jak 
by chcieli potwierdzić słuszność powiedzenia, że prawda 
w óczy kóle, że reagują jak ów przysłowiowy malec, 
który na złość mamie, nie założył rękawiczek i ręce mu 
zmarzły.

Bo na pewno nie pozyskają sobie sympatii i uznania 
opinii publicznej ci dziennikarze i ci politycy, którzy 
uciekają się do takich metod, jak przypisywanie Chrusz- 
czówowi słów, których ten nigdy nie wypowiedział, a wy
paczanie tego, co rzeczywiście powiedział.

Na pewnó nie zaskarbią sobie względów opinii hindu
skiej takimi posunięciami, jak portugalsko-amerykański 
komunikat, którego autorzy (pan Dulles i pan Cunha — 
portugalski minister spraw zagranicznych), stwierdzili, 
że Goa to „portugalska posiądłość" w Indiach. Zdecy
dowana reakcja premiera Nehru i społeczeństwa hindu
skiego na ten komunikat spowodowały, że nawet prasa 
amerykańska uznała, że pan Dulles Dopełnił „błąd".

O BŁĘDACH I ZBRODNIACH

SKORO już zeszliśmy nś takie luźne i nieobowiązujące 
rozważania o błędach w poliłyce, to siłą rzeczy na

suwa nam się na myśl pewna sprawa, które nie tylko w Niem 
czech zachodnich narobiła dużo huku. Sprawa, czy kan
clerz Adenauer był czy nie był agentem francuskiego 
wywiadu. Nie zastanawiając się nad meritum tego za
gadnienia, nie zastanawiając się, czy rzeczywiście pra
wa ręka Adenauera, Blankenhom, otrzymywał za swo
je „usługi" czekoladę, kawę i koniak, należy sądzić, że 
sprawa ta nie podniesie autorytetu bońskiego kanclerza. 
Przykre to dla niego zwłaszcza dziś, gdy niepowodzenia 
jego polityki srodze podkopały mocną pozycję, jaką do 
niedawna miał w Niemczech zachodnich.

Obrady UZE
pod znakiem rozbieżności
PARYŻ. W czwartek ze

brali się tu przedstawiciele 
unii zachodnio-europejskiej. 
Przedmiotem obecnych obrad 
jest dyskusja nad sprawą 
siły i składu przyszłej za
chodnio - niemieckiej mary
narki wojennej. Rozpatrują 
oni poufne propozycje eks
pertów w tej sprawie.

Według informacji agenci! 
Reutera, Niemcy zachodnie 
mają pewne zastrzeżenia co 
do tych propozycji. Z dru
giej strony przedstawiciele 
Francji oświadczyli, że nie 
zgodzą się na utworzenie 
większej zachodnio-niemiec- 
kiej marynarki wojennej niż

przewidują to układy pary
skie.

PRZERWANIE OBRAD

PARYŻ. Jak podają kores
pondenci agencji amerykań
skich popołudniowe posie
dzenie przedstawicieli unii 
zachodnio - europejskiej zo
stało nagle odroczone z 
czwartku na piątćk. Przyczy 
ną odroczenia dyskusji jest 
podobno chęć załagodzenia 
protestów francuskich prze
ciwko zaehodnio-niemieckim 
planom przekroczenia pozio
mu zbrojeń, przewidzianego 
w układach paryskich.

Artyści radzieccy w Belgii

Zespól pletnl 1 tańca Im. Platnlcklego wystąpił w Palals des 
Beaux-Arts w Brukseli. Wśród widzów znajdowała się królowa 
Eltbleta.

Na zdjęciu: królowa Eltbleta belgijska gratuluje artystom ra
dzieckim po występie.

Na wystawie czechosłowac
kiego budownictwa maszyno
wego w Brnie uwagę zwiedza
jących przydawał model uni
wersalnego licznika do sieci 
elektrycznej, skonstruowany 
przez młodego inżyniera Mila
na Szafranko. Do chwili obec
nej obliczanie obciążenia 1 
strat w sieci elektrycznej byto 
b. trudnym i skomplikowanym 
zagadnieniem. Urządzenie In
żyniera Szafranka pozwala 
szybko ustalić dane, da
jące dokładny obraz sieci 
całej Czechosłowacji.

Na zdjęciu: fragment untwer 
salnego licznika do sieci elek
trycznej. Na pierwszym pla
nie: konstruktor-wynalazca
inż. Szafranek, za nim jego 
współpracownik inż. Morawiec.

Wizyta 
O. Groiewohla 
u Czou En-laia
PEKIN. Otto Grotewohl 

przewodniczący delegacji rzą 
dowej NRD, która przybyła 
do Chin 8 bm„ złożył wizytę 
premierowi Rady Państwo
wej ChRL Czou-En-laiowi. 
Premierowi Grotewohlowi 
towarzyszyła małżonka i po
zostali członkowie delegacji.

Cznngkmszekowiec zamierza 
storpedować uchwałę 

w sprawie przyjęcia 18 państw de ONZ
NOWY JORK. W czwartek 

wieczorem delegat kuomintan 
gu przesłał do Rady Bezpie
czeństwa 13 projektów rezo
lucji, w myśl których Rada 
ma zalecić Zgromadzeniu O- 
gólnemu przyjęcie do ONZ 
13 państw. Rezolucje te prze
widują przyjęcie 11 państw

spośród 18 wymienionych w 
rezolucji kanadyjskiej, z pomi 
nięciem 5 krajów demokracji 
ludowej, Finlandii i Nepalu. 
Na miejsce tych dwóch ostat
nich delegat kuomintangu 
proponuje przyjęcie Korei po 
łudnlowef i Wietnamu połud
niowego.

Po oświadczeniu Cunha ■—Dulles

Oburzenie wśród ludności 
Indii i Goa

DELHI. Wspólne oświad
czenie Dullesa i portugalskie
go ministra spraw zagranicz
nych Cunha, jakoby Goa by
ła częścią integralną Portu
galii. nie przestaje budzić qłę 
bokiego oburzenia wśród lud 
ności Indii i mieszkańców 
Goa.

S. Danqe, sekretarz gene
ralny ogólnohinduskiego kon
gresu związków zawodowych, 
wezwał wszystkie organizacje 
związkowe Indii do aktywne
go wystąpienia przeciwko o- 
świadczeniu Cunha i Dullesa 
i do opowiedzenia się za wy
zwoleniem Goa. Oświadcze
nie Dullesa 1 Cunha potępili 
również czołowi przywódcy 
ludności Goa.

9 bm. w Bombaju odbyła 
sie demonstracja Goańczyków. 
którzy domagają się zamknię 
cia miejscowego konsulatu 
amerykańskiego.

Jak podała agencja Reute
ra, ambasador USA w Delhi 
J. Cooper złożył w związku 
z oświadczeniem Dullesa i 
Cunłi* „wyjaśnienie’' o* ię-

ce przewodniczącego hindu
skiej par.ii kongresowej Dhe- 
bara.

Przed wyborami we Francji

Zjazd połączeniowy 
amerykańskich 

central związkowych 
zakończony

NOWY JORK. Dnia 8 bm. 
w godzinach wieczornych za 
kończyły się obrady pierw
szego połączeniowego zjaz
du nowej centrali związko
wej AFL-CIO. Jak wiadomo, 
centrala ta powstała w wy
niku połączenia dwóch naj
większych organizacji związ
kowych Stanów Zjednoczo
nych

Prasa amerykańska, ko
mentując zjednoczenie ame
rykańskiego ruchu związko
wego, podkreśla, że nowa 
centrala związkowa, licząca 
ponad 16 milionów członków, 
będzie miała duży wpływ na 
życie polityczne i politykę a-, 
merykańsk^,


